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25.1. Lara z Čeloviec, Alexander z V. Krtí−
ša, 26.1. Adrián z Viesky, Eliška z V. Krtí−
ša, Alexandra zo Záhoriec, Emília zo
S.Ďarmôt, 27.1. Ján z Bušiniec, 30.1. Vik−
tória z D. Strehovej, 31.1. Marek z Opatov−
skej Novej Vsi, Dominika z Čeloviec, Mar−
cel z Novej Vsi

NARODILI SA

7.2. Vandám, 8.2. Zojám, 9.2. Zdenkom,
10.2. Gabrielám, 11.2. Deziderom, 12. 2.
Perlám, 13.2. Arpádom 

NARODENINY OSLÁVIA

7.2. Ladislav Rék, 12.2. Alžbeta Dingová,
Jozef Elek, Viola Veštúrová, 13.2. Tibor Va−
culčiak, Ján Urda

BLAHOŽELÁME

25.1. PaedDr. Ján Bolha, nar. v r. 1939 z V.
Krtíša, 27.1. Mária Veselková, nar. v r. 1927
z M. Zlievec, Eugen Priklep, nar. v r. 1920
zo S. Ďarmôt, Etela Záslavová, nar. v r.
1937 z B. Bystrice, 29.1. Zuzana Macková,
nar. v r. 1931 z Leseníc, 30.1. Mária Legá−
tová, nar. v r. 1955 z Hrušova, Magdaléna
Uhrinová, nar. v r. 1933 z Detvy, Milan Vaš−
kor, nar. v r. 1962 z M. Kameňa

OPUSTILI NÁS

“Za more si neodišiel,
nie si ani za horami, len
tá hŕstka poľnej trávy,
rastie, rastie medzi na−
mi. Cez to more vietor
letí a cez hory vánok
tiahne, no cez hŕstku
poľnej trávy ruka ruku
nedosiahne.” 

S hlbokým zármutkom oznamujeme,
že 25.1.2011 zomrel náš drahý 

PaedDr. JÁN BOLHA 
vo veku 71 rokov. Ďakujeme všetkým prí−
buzným, bývalým spolupracovníkom, su−
sedom a známym za účasť na poslednej
rozlúčke, za kvetinové dary a prejavy sú−
strasti v našom žiali.     Smútiaca rodina.

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

S hlbokým zármutkom
a so žiaľom v srdci 

oznamujeme, že
21.1.2011 nás po dlhej
a ťažkej chorobe opus−
til náš drahý manžel, 

otec a starý otec 
ŠTEFAN TÓTH 

z Modrého Kameňa
vo veku 81 rokov. 

Ďakujeme za starostlivosť dialyzačné−
mu stredisku na Ul. Venevskej, ďakujeme
za obetavú starostlivosť internému odde−
leniu a oddeleniu JIS, kolektívu ARO vo
VšNsP, n.o., vo V. Krtíši, najmä primárovi
MUDr. Milanovi Panenkovi, MUDr. Katarí−
ne Horváthovej a celému personálu tohto
oddelenia za príkladnú a obetavú starost−
livosť o nášho drahého v jeho posled−
ných chvíľach života. Ďakujeme všetkým
priateľom a známym, ktorí nám v tejto
ťažkej a smutnej chvíli pomohli zmierniť
náš veľký žiaľ a svojimi prejavmi sústras−
ti si uctili pamiatku na nášho drahého zo−
snulého na jeho poslednej rozlúčke. 
Smútiaca rodina: manželka Juliana, dcé−

ry Marika a Tánička, zať Julko a vnuci 
Tomáš, Dominik a Benedikt. 

Česť jeho pamiatke. 

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

"Márne Ťa, drahý otec,
naše oči hľadajú, márne
po tvári slzy stekajú.
Tak náhle prestalo biť
srdce Tvoje, že nestihol
si povedať nám: "Zbo−
hom, deti moje"."

Dňa 12.2.2011 uplynie
5 rokov, kedy nás 

navždy opustil náš milovaný otec
MARTIN MURIN z Veľkého Krtíša. 

S láskou a úctou spomínajú
jeho deti Milena, Naďka 

a Martin s rodinami.

SPOMIENKA

"Utíchlo srdce, utíchol
hlas, mal si rád život i
všetkých nás. Hoci si
odišiel a niet Ťa medzi
nami, v našich srdciach
zostaneš stále s nami.
Už len kytičku kvetov
na hrob môžeme Ti dať
a s láskou na Teba spo−
mínať."

Smutný jeden rok uplynul 28.1.2011,
kedy sme sa s hlbokým smútkom

rozlúčili s našim drahým otcom
a starkým JOZEFOM GERBÁČOM

zo Želoviec. 
Ďakujeme všetkým,

ktorí mu venujú tichú spomienku. 
Spomínajú: synovia Zoltán

a Jozef s manželkou Marikou 
a vnúčatá Marek, Patrik a Klaudia.

SPOMIENKA

"Možno bol čas už od−
ísť, snáď to tak bolo sú−
dené... Zostali len sny,
ktoré dali sa ešte sní−
vať... Odišiel si tichuč−
ko, drahý náš, tichučko
snívaj ten svoj večný
sen a ver, že nikdy ne−
zabudneme na ten
smutný deň."

Dňa 9.2.2011 by sa bol dožil 
60 rokov náš drahý syn, manžel, 

otec a starký DUŠAN NOVÁK 
zo Žihľavy. 

Spomienku na spolu prežité chvíle 
si navždy zachováme.  

Smútiaca rodina.

Dňa 10.2.2011 uplynie
25 rokov od úmrtia 

nášho ocka a starkého
PAVLA JANKOVA 
z Veľkého Krtíša, 
rodáka z Hrušova.  

Spomíname 
a nezabúdame. 

Kto ste ho poznali, 
spomeňte si s nami. 

Dcéra Veronika, vnuk Marianko s rodi−
nou a vnučka Marianka s rodinou.

Dňa 8.2.2011
uplynú už 

4 roky od úmrtia
DUŠANA 

MALČEKA 
zo Sucháňa, 

ktorý nás náhle
opustil 

po tragickej 
nehode. 

"Ocino, ako ten
čas letí, už sú to
štyri roky, len

spomienka nám ostala a bolesť v srdci
nezhasla. Bol si človek veľmi dobrý, žia−
ril ako slnko na nebi, veľa lásky si nám
dal, aj keď to bol krátky čas, no osud
nám Ťa vzal. Nepočuť už viac Tvoj hlas a
nepovieš už slovko, mám Vás rád. V tej
Hriňovej studená je zem a kyticu červe−
ných ruží na ten hrob Ti z lásky kladiem
len. Bol si nielen dobrý, láskavý manžel a
ocko, ktorý nadovšetko miloval svoju
dcéru, ale aj dobrým synom si bol, bra−
tom, švagrom a zaťkom. Tvoja láska v na−
šich srdciach nikdy nezhasne a stále na
Teba budeme pekne spomínať." 

S úctou manželka Andrea, 
dcéra Dajanka a ostatná rodina.

SPOMIENKY

"Keby sa tak dal vrátiť ten čas, dotknúť
sa Ťa dlaňou a počuť Tvoj hlas. Deň po

dni sa míňa v smutnom kalendári. 
Rok s rokom si podá ruku zas, ani čas
nezmazal bolesť ukrytú hlboko v nás."
Dňa 3.2.2011 uplynulo 10 rokov 

od chvíle, kedy nás navždy opustil môj
drahý manžel, otec, starý otec 
a prastarký PAVEL GAZDÍK 

z Veľkého Krtíša. 
S láskou a úctou spomínajú: manželka,

syn s rodinou, vnúčatá a pravnúčatá.

So smútkom v srdci
si 12.2.2011 pripomína−

me 5.výročie úmrtia
STANISLAVA KNOPPA 
z Horných Plachtiniec. 
"Mal som Vás všetkých
rád, chcel som ešte žiť,
ale prišla chvíľa, keď
musel som do večnosti
odísť. Neplačte za

mnou, nechajte ma tíško spať, čo mi bo−
lo súdené, muselo sa stať. I bez sĺz mož−
no na mňa spomínať."

S láskou a úctou spomínajú: manželka,
svokra, dcéra Danka s manželom 

Jankom, syn Stanko s manželkou Lenkou
a vnúčatá Dadka, Dávidko a Lianka.

SPOMIENKA

HĽADÁME NAJSTARŠÍCH OBYVATEĽOV OKRESU! OZVITE SA NA 
TEL.Č. 047/48 303 42, 48 31 555, e−mail: noviny.pokrok@stonline.sk

POHREBNÍCTVO BOBA PÔTOR 
Tel. 0908 342 507
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Mnohí sa
možno čudu−
jú, ako je
možné, že
niekto zabud−

ne sumu 400,− eur. Ale priznajte si,
nemyslíte aj vy často na viacero
vecí naraz a niekedy sa stane, že
vám vypadne nejaký dátum alebo
čas nejakého stretnutia? Aj pani V.
Mozoľová v očakávaní výberu pe−
ňazí už rozmýšľala, čo s nimi uro−
bí, čo uhradí, čo nakúpi. Ona sama
nám to potvrdila počas návštevy u
nej doma v Opave, ešte v piatok
28.1.2011.  

V. Mozoľová: "V peňaženke
som mala už iba niekoľko drob−
ných, tak som bola rada, že mi
prišli peniaze na účet. Naťukala
som si na bankomate kód, za−
značila som sumu, ktorú chcem
vybrať i to, že si budem žiadať
potvrdenie o výbere. Kým to
bankomat spracoval, ja som si v
pokoji zobrala kartu, vložila si ju
do vrecka a odišla. Mala som ve−
ľa starostí. Rozmýšľala som, čo
skôr. Ísť na poštu vyplatiť šeky,
urobiť nákup, k tomu som mala
ešte aj zdravotné ťažkosti. Pre−
mietalo sa mi v hlave všetko
možné. Od bankomatu som odi−
šla presvedčená, že je všetko v
poriadku. Ešte nikdy sa mi to

nestalo. Bola som už pri scho−
doch obchodného domu, keď
som si držiac kartu v ruke vo
vrecku uvedomila, že som si ne−
vzala peniaze. Zo svojho miesta
som videla na bankomat, rýchlo
som sa otočila, ale nikoho som
tam už nevidela. Vrátila som sa
k bankomatu, ale ľudia okolo
tiež nič nevideli." 

Stačilo 30 sekúnd
Všetko však nasnímali priemysel−

né kamery, ktorých záznam nám
umožnila vzhliadnuť polícia. Práve
na tento záznam sa dlho čakalo, a
aj preto sa týmto prípadom zaobe−
rali média po takej dobe, aj  keď sa
incident stal ešte 11.1. 2011. Vtedy
neznámy muž, podľa časovania
záberov,  prišiel k bankomatu  šesť
sekúnd po V. Mozoľovej. Keď zba−
dal pri bankomate ležať peniaze,
rýchlo sa rozhliadol okolo, či neuvi−
dí toho, komu patria, potom ich
prerátal a odišiel. Pri bankomate
strávil asi 30 sekúnd. V. Mozoľová
túto udalosť oznámila aj v banke,
kde jej potvrdili, že peniaze boli z
jej účtu stiahnuté. Keďže muž ne−
použil svoju kartu, nemohli ho v
banke identifikovať. S plačom sa
vrátila k autu, kde ju čakal manžel
a spolu sa vybrali oznámiť tento
prípad na políciu. Muž, ale aj kto−

koľvek z nás, kto nájde cudziu vec
a nevráti ju, sa dopúšťa zatajenia
vecí a v prípade, že ho polícia vy−
pátra, mu hrozí až ročné väzenie.
Ako nám potvrdila hovorkyňa KR
PZ v B. Bystrici, ak niekto nájde
vec, ktorá mu nepatrí, alebo sa k
nemu dostala omylom, je povinný
ju vrátiť majiteľovi, prípadne odo−
vzdať na polícii.   

Problémy sa hromadia
Nakoniec sa aj vďaka médiam a

dobrej práci polície a ich vzájomnej
spolupráci všetko skončilo relatív−
ne dobre. Peniaze sa vrátili maji−
teľke a V. Mozoľová ďakuje všet−
kým, ktorí k tomu prispeli. Je rada,
že sa ten neznámy muž rozhodol
peniaze vrátiť, ale tým, že to bolo
až tak neskoro, vznikli jej rodine
zbytočné starosti. Prakticky ostali
bez koruny, resp. bez eura. Muse−
li si požičať od známych, od rodiny
a pomohol aj starosta,  aby mohli

splatiť najnutnejšie splátky a mali
na prežitie. Teraz môžu časť dlhov
splatiť, ale mali a ešte budú mať aj
ďalšie problémy.
V. Mozoľová: "Medzičasom som

zmeškala termín splátky pôžičky
a poskytovateľ úveru neberie do
úvahy to, že som to nezavinila z
vlastnej viny. Požaduje jednorá−
zové splatenie celej sumy, ktorú
ešte máme uhradiť. Ale kde na
to máme vziať peniaze?"

Asi nám dáte za pravdu, že média svojimi reportážami už viackrát pomohli ľuďom v núdzi.  Či to už bolo po požiari v D. Strehovej,
alebo krádeži kravy v okrese R. Sobota. Aj reportáž o zabudnutých peniazoch v bankomate, ktorá sa vysielala v televízii počas posled−
ného januárového víkendu, priniesla svoje ovocie. 

Média pomohli peniazom nájsť svoju paniu 

Zábery z priemyselnej a bankoma−
tovej kamery zachytili aj mužovu
tvár

Peniaze, ktoré v bankomate zabudla Viera Mozoľová z Opavy (na fotografii), nálezca po
odvysielaní reportáže ich vrátil majiteľke. Doniesol ich osobne v sprievode manželky,  a
ako povedal, mal ich odložené v obálke, len nevedel,  kam ich má odovzdať. Až keď sa
z médií dozvedel komu patria, s radosťou ich vrátil. 

Ak sa teda aj vám stane, že nájdete peniaze, vzácnu a drahú vec, doku−
menty či iné hodnotné veci, ktoré vám nepatria, rozhodne ich vráťte. Ne−
viete do akých problémov môžete majiteľa priviesť tým, že si jeho maje−
tok ponecháte. A že neviete, komu to vrátiť? Je to jednoduché − odneste
nájdenú vec na políciu, aby ste sa aj vy nedostali do problémov, prípad−
ne i do väzenia. Za nevrátenie nájdenej veci totiž hrozí až jeden rok. Aj
v tomto prípade je všetko v štádiu vyšetrovania a po vypočutí nálezcu na
polícii má prípad v rukách prokurátor a on rozhodne ako sa s celou ve−
cou naloží. −P. GAŠPAROVIČ − 

Nehoda na známej 
križovatke

Možno mysľou ešte v teplých peri−
nách bol ráno o 6.00 hod 24.1. vo−
dič osobného vozidla idúceho po
vedľajšej ceste II/527,  keď nedal
prednosť osobnému autu idúcemu
po hlavnej ceste I/75 (známa križo−
vatka “u Ubrankoviča”). Pri nehode
vozidiel, ktoré viedli 35 a 36−roční
vodiči sa nikto nezranil, ale na au−
tách vznikla škoda za takmer 8 000,−
eur. 

Príliš rýchla jazda
Rýchlosť osobného vozidla nepri−

spôsobil svojim schopnostiam, po−
veternostným podmienkam a stavu
vozovky 33 ročný vodič 25.1. asi o
15.45 hod. Na ceste II/527 medzi
obcami Veľká Ves nad Ipľom a Ba−
log nad Ipľom dostal šmyk a zišiel
do priekopy, kde sa prevrátil na stre−
chu. Zranený nebol nikto, no škodu
na vozidle odhadli na 5 000,− eur.  

Úzka cesta
Príliš úzka bola cesta III/ 5262 v

obci Muľa 47−ročnému vodičovi o−
sobného auta alebo možno  vysoká

rýchlosť a zlé poveternostné pod−
mienky 25.1. okolo 21.00 hod. spô−
sobili, že dostal s autom šmyk a ná−
sledne narazil do budovy obchodu a
potom do telefónneho stĺpa. Pri ne−
hode sa nikto nezranil, ale na aute,
budove a stĺpe vznikla škoda približ−
ne za 5 700,− eur. 

Nebezpečne za sebou
Príliš blízko za sebou išli osobné

autá 28.1. o 11.40 hod. po ceste
II/527 v Riečkach. Nedodržanie bez−
pečnej vzdialenosti bolo pravdepo−
dobnou príčinou dopravnej nehody
dvoch osobných aut, ktoré viedli 35
a 23−roční vodiči. Pri nehode neboli
zranené žiadne osoby a škoda na
autách je 9 000,− eur.

Odbočila do auta
Pri  odbočovaní vľavo si 29.1. asi o
8.30 hod v obci Malé Zlievce 33−roč−
ná vodička nevšimla, že už je pred−
chádzaná iným vozidlom a narazila
do neho. Nesprávnym spôsobom
jazdy vodičky došlo k zrážke, pri kto−
rej nebol nikto zranený, pričom ško−
da na vozidlách dosiahla výšku
8 000,− eur. −Zdroj −ODI VK−

Potom do rána nasledoval prúd
dobrej zábavy, tanca a ochutnáva−
nia poľovníckych špecialít, ktorých
hostitelia pripravili nadostač. Steny
sály zdobili trofeje domácich poľov−
níkov. Dámy mali perfektné róby a
všetky boli krásne. Ich partneri boli
oblečení v slušivých poľovníckych
uniformách. Do tanca hrala a spie−
vala výborná hudobná skupina

AVANTIS. Ku dobrej zábave prispe−
lo i žrebovanie bohatej tomboly. Ďa−
kujeme hrušovským poľovníkom, že
venovali svoj voľný čas na to, aby sa
takmer 300 účastníkov zo všetkých
kútov okresu na ich akcii dobre cíti−
lo a hlavne dobre zabavilo. Skutoč−
ne, nemalo to chybu.

− JÁN TREBULA, 
účastník plesu − 

Nástrahy ľadových ciest
Poľovnícke združenie Hrušov zorganizovalo 29.januára už 15.tra−

dičný poľovnícky ples. Jeho úvod spestrilo vystúpenie malých
hrušovských heligonkárov. Prípitok predniesol hlavný usporiada−
teľ Jožko Mihálik a za zvukov slávnostného halali poľovníckej les−
nice, ples otvoril.

Poľovnícky ples v Hrušove nemal chybu 

Jozefa Gregora Tajovského
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l Môžeš nám povedať niečo o se−
be?
"Volám sa Miroslav Golian a

minulý rok som ukončil štúdium
na  Leteckej fakulte  Technickej
univerzity v Košiciach. Mojím
študijným odborom bola "strojá−
rina" (prúdové motory a draky
lietadiel). So získavaním pracov−
ných skúseností som začal už
popri štúdiu. Semestrálne
prázdniny som pracoval ako le−
tecký mechanik v Nitre, a preto
som si za tému mojej diplomo−
vej práce  vybral tepelné poško−
denia motorov lietadla mig−29.
Túto prácu som robil v spolu−
práci s vzdušnými silami Slo−

venskej republiky. Letectvo je
životný štýl a strojársky odbor
je to,  čomu sa chcem venovať
aj naďalej v mojom živote."

l Prečo si si na  začiatok svojho
kariérneho života vybral tréningový
program, a v čom vidíš jeho naj−
väčší prínos?
"Tréningový program mi ponúkla
firma Technogym,  v ktorej som
momentálne zamestnaný. Tento
program je zameraný na absol−
ventov univerzít bez praxe.  Pra−
covná pozícia Trainee mi umožni−
la ľahšie sa začleniť do pracovné−
ho tímu, spoznal som nových ľudí
a budúcich kolegov. Lepšie som
sa oboznámil s celkovým chodom
firmy a s prácou na jednotlivých
oddeleniach. Na základe týchto
nadobudnutých vedomostí som
sa mohol ľahšie rozhodnúť, kde
by som smeroval moje  konečné

pracovné zaradenie. Súčasťou
môjho adaptačného plánu bola
práca vo výrobe, kde som sa de−
tailne oboznámil s jednotlivými
výrobkami a ich výrobou, čo mi
v každodennej práci pomáha
lepšie sa orientovať medzi širo−
kým sortimentom výrobkov, kto−
ré Technogym E.E. vyrába."

l Priblížil by si nám špecifiká tré−
ningového programu v Techno−
gym−e?
"Špecifikom sú hlavne skúse−

nosti na  jednotlivých oddele−
niach, pretože  ma nasmerovali a
utvrdil som sa v tom, že sa chcem
venovať  výlučne strojárstvu.
Ochota všetkých spolupracovní−
kov vo vysvetľovaní chodu jed−
notlivých oddelení bola na vyso−
kej úrovni. Zaúčali ma nielen ope−
rátori na linkách, ale aj ich nad−
riadení. Promptne mi zodpovedali
každú otázku alebo nejasnosť,
ktorú som mal."

l Akú pracovnú pozíciu teraz za−
stávaš?

"V súčasnosti pracujem ako vý−
robný inžinier (Industrial Engi−
neer) v oddelení kovovýroby.
Vyvíjam  špecifikácie prípravkov
a nástrojov, zabezpečujem  tes−
tovacie postupy a navrhujem
zmeny s cieľom zlepšiť výkon a−
lebo kvalitu. Mojou náplňou je
tiež pripravovať špecifikácie no−
vých  prípravkov a nástrojov,
odhady  nákladov, časové har−
monogramy, kontaktné doku−
menty. Pracujem s technickými
výkresmi, modelujem zostavy
zariadení a súčiastok atď."
l Ako by si spätne ohodnotil roky
strávené v škole, môžeš nadobud−
nuté  vedomosti zo školy využiť aj
v praxi?
"Určite áno. Bez školských zna−
lostí by som asi len ťažko vedel
čo je napr.: mikrometer, kútový
zvar alebo triedy presností. Tak−
tiež tu využívam moje "nabifle−
né" znalosti pri čítaní technic−
kých výkresov."

l Doporučil by si program Treinee
aj iným absolventom?
" Áno, je to dobré prepojenie
medzi teóriou a praxou."

−MO−

Čerství absolventi strojárskych univerzít  majú v Technogym−e E.E. možnosť zamestnať sa a nadobudnúť
pracovné skúsenosti  v tzv. "Trainee programe". Dostávajú možnosť oboznámiť sa s reálnou prácou a
porovnať ju s teoretickými poznatkami získanými štúdiom pod vedením skúsenejších zamestnancov. Od
septembra minulého roku do tohto programu v Technogym−e nastúpilo 12 zamestnancov.

Trainee program, ktorý má dĺžku 3 − 6 mesiacov umožní jeho
absolventom začleniť sa do pracovného tímu, spoznať  nových ľu−
dí, budúcich kolegov, oboznámiť sa s celkovým chodom firmy
a s prácou na jednotlivých oddeleniach, ale o tom viac už
v rozhovore s Ing. Miroslavom Golianom (24):

Absolventom pomôže Trainee program

Pre žiakov našej školy organizuje−
me pobyty v škole v prírode,  výle−
ty, exkurzie a rôzne školské akcie
ako sú napr. Deň stríg, Rozprávko−
vé prechádzky, športové dopolud−
nia ako aj   mnoho iných aktivít.
Všetci žiaci na celej ZŠ sa zapája−
jú do rôznych projektov , aktivít ako
aj medzinárodných súťaží, kde zís−
kali už mnoho ocenení.
V triedach je nižší
počet žiakov,
čo skvalitňuje
celý výchov−
no−vzdeláva−
cí proces.
Učitelia sa
maximálne ve−
nujú všetkým žia−
kom, popoludní  ich pri−
pravujú na súťaže a olympi−
ády, či sa venujú deťom,
ktoré boli dlhodobo choré
alebo  výchovno−vzdelávací
proces  zvládajú s menšími
ťažkosťami. V popoludňaj−
ších hodinách žiaci trávia
svoj voľný čas v školskom
klube detí, kde aktívne od−
dychujú, hrajú sa a pripra−
vujú sa na vyučovanie, a to
v samostatných priestoroch

školského klubu detí s kvalifikova−
nou vychovávateľkou. V priesto−
roch našej školy sa nachádza i
CVČ, kde deti z našej ZŠ ako aj
deti z celého okresu pracujú  v rôz−
nych krúžkoch a venujú sa voľno−
časovým aktivitám.  Anglický jazyk
a nemecký jazyk sa vyučuje od 1.
ročníka, informatická výchova  od
2. ročníka kvalifikovanými peda−
gógmi.  Vyučovanie niektorých

predmetov prebieha v  učeb−

niach (učebne cudzích jazykov,
slovenského jazyka, informatiky a
etickej výchovy). Telesná výchova
sa učí v dvoch telocvičniach a v are−
áli školy, ktorý sa postupne moderni−
zuje.  Na našej ZŠ žiaci aktívne pra−
cujú v rozličných záujmových krúž−
koch, ktoré sa na začiatku školského
roka  obnovujú či menia podľa záuj−
mu našich žiakov. V blízkosti ZŠ sa
nachádza  autobusová zastávka a
dochádzajúci žiaci tak majú zabez−
pečený bezpečný príchod i odchod
do i zo školy. Dochádzajúcim žia−
kom sa v trojmesačných interva−
loch prepláca cestovné.

Milí rodičia, starí rodičia a budúci
prváci, príďte sa presvedčiť a na−
vštívte našu Základnú školu na Ul.
Poľnej 1 vo Veľkom Krtíši kedy−
koľvek, dvere našej školy budú
pre vás vždy otvorené. Akékoľvek
informácie ohľadom chodu ZŠ sa
dozviete na riaditeľstve ZŠ u Mgr.
J. Adamovovej, riaditeľky školy a−
lebo na tel. čísle 047 48 310 56.
Všetkých vás radi privítame.
Zápis detí do 1. ročníka sa usku−
toční v piatok 11.2. 2011 od 12,00
h. − 18,00 h. a v sobotu od 8,00 h.
− 12,00 h. na našej ZŠ, Ul. Poľná 1,
V. Krtíš.  Prosíme rodičov, aby si
na zápis detí do 1. ročníka ZŠ pri−
niesli občiansky preukaz a rodný
list dieťaťa. 

−Mgr. R.MINÁRIKOVÁ −

Škola na Poľnej − ŠKOLA RADOSTI
Naša Základná škola na Ul. Poľnej 1 vo Veľkom Krtíši (autobusová
zastávka stred)  je školou  pre 1. až 9. ročník.  Na 1. stupni  ZŠ je 5
tried, v ktorých vyučujú kvalifikované učiteľky. Vyučovanie prebieha
i netradičnou formou s využívaním alternatívnych koncepcií. 

Žiaci školy sa zapájajú do róznych aktivít, ktorými
sa vzdelávajú a nyvše im robia aj radosť
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Aktuálne voľné pracovné pozície: 

Chcete sa stať členom tímu, ktorý prispieva k zdravšiemu spôsobu života ľudí po celom svete?
Chcete byť zamestnaný v medzinárodnej, modernej a rastúcej spoločnosti? 

Byť adekvátne odmeňovaný a profesionálne rásť?

NÁPLŇ PRÁCE, INFORMÁCIE O PRACOVNOM MIESTE:
− príjem a vykladanie kovového materiálu
− príprava materiálu na zváranie 
− zváranie kovových materiálov
− konečná úprava zvarov, čistenie 

a vykonávanie skúšok kvality zvaru
− presun a uskladňovanie kovových materiálov
− príprava a odosielanie kovových materiálov 

na iné oddelenia podniku
− bežná údržba a upratovanie pracoviska

POŽIADAVKY NA ZAMESTNANCA:
Požadované vzdelanie:
− stredoškolské bez maturity
− stredoškolské s maturitou
− nadstavbové/vyššie odborné vzdelanie

Ďalšie požiadavky:
− platný zváračský preukaz ZM−1

Požadovaná prax: min. 2 roky 

Osobnostné predpoklady:
− zodpovedný prístup k práci
− manuálna zručnosť

ZVÁRAČ

NÁPLŇ PRÁCE, INFORMÁCIE O PRACOVNOM MIESTE: 
− dodržiavanie BOZP
− dodržiavanie pracovných inštrukcií, disciplíny a pravidiel 
− manipulácia s materiálom 
− výrobné činnosti: brúsenie,  lakovanie
− dodržiavanie poriadku a bežnej údržby na svojom pracovisku 
− spolupráca s ostatnými oddeleniami závodu za účelom 

zlepšovania výsledkov podľa KPI nastavených na oddelení

POŽIADAVKY NA ZAMESTNANCA:
Požadované vzdelanie:

− stredoškolské bez maturity, − stredoškolské s maturitou
− nadstavbové/vyššie odborné vzdelanie

Zameranie, odbor: − technické, strojárske

Osobnostné predpoklady, ďalšie požiadavky:
− manuálna zručnosť,
− zodpovedný a pozitívny prístup k práci

VŠEOBECNÝ OPERÁTOR ODDELENIA:
LAKOVNE, BRÚSIARNE

V prípade záujmu zašlite Váš životopis: Personálne oddelenie, Technogym E.E., s.r.o., 
Priemyselný park Malý Krtíš, 990 01 Malý Krtíš, personalne@technogym.com, tel. číslo: 047/48 12 209

Keď rastie Technogym, 
rastieš aj Ty!

Predstavujeme vám naše ďalšie produkty: Predstavujeme vám naše ďalšie produkty: 

PA
NC

HE
 S

EL
EC

TI
ON
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Povedal, že si váži prácu no−
vinárov, pretože pomáhajú zvi−
diteľňovať to pozitívne, čo sa v
kraji udeje ale tiež pomáhajú
poukazovať aj na negatíva.
Pripomenul, že úrad BBSK,
podobne ako každý iný, potre−
buje nielen pravdivé informá−
cie o jeho fungovaní, ale aj
kvalitné informovanie občanov
o dôležitých veciach celého ú−
radu. Predseda BBSK vyzdvi−
hol korektné vzťahy s média−
mi, ktoré boli v minulom obdo−
bí a poprial si, aby tomu tak
bolo aj v tomto roku. 
Ing.V. Maňka potom zotrval v
neformálnej besede s nami,
novinármi a spoločne s Patri−
kom Hermanom nám dali ma−
lý, ale užitočný darček: šálku
na neodmysliteľnú redakčnú
kávu, náš pracovný nástroj −
pero a čokoládky, ktoré vždy
prospejú na dobrú náladu. 

−RH− 

Na polročné vysvedčenie sa te−
šili aj žiaci III. A triedy Základnej
školy na Námestí A. H. Škultétyho.
Na svoju pani triednu učiteľku Mgr.
Máriu Ižoldovú nedajú dopustiť a na
hodiny s ňou sa veľmi tešia. Takmer
každé z detí tejto triedy sa, okrem
poctivého učenia, zapája aj do ďal−
ších aktivít a zúčastňuje sa súťaží v
recitácii poézie, prednese prózy či
riešení matematických úloh. Za svo−
ju aktivitu počas celého polroka si
od svojej triednej učiteľky zaslúžili
pochvalu a dve z nich Laurika Kla−
divíková a Zdenka Sedlačková do−
konca aj pochvalu riaditeľky školy.
Obe vyhrali okresné kolo súťaže v
recitácii a budú školu i triedu repre−
zentovať aj na krajskom kole v B.
Bystrici.  V Pytagoriáde bol zase
najlepší Maťko Fridrich a v matema−
tike sa darilo Stankovi Cellengovi či
Vivien Plavcovej. Takto by sme
mohli pokračovať pri každom žiako−
vi tejto triedy. Veď hádam každý z
nich sa zapojil aspoň do jednej sú−
ťaže. Mnohí do dvoch i viacerých
súťaží a prinajmenšom pochvalu
triednej učiteľky si za polročnú prá−
cu zaslúžili.  

Aj preto sa žiaci, a nie iba z tejto
triedy, tešili na tento deň a na vy−
svedčenie, na ktorom mnohí očaká−
vali aj samé jednotky. Deň voľna,
polročné prázdniny, si za svoju sna−
hu zaslúžili a mnohé z detí dostanú
sladkú odmenu od svojich rodičov,

či starých rodičov. Počas voľna sa
niektorí pôjdu sánkovať, korčuľovať,
lyžovať, alebo aj do cukrárne či na
pizzu. Pritom tento deň vôbec ne−
musel byť taký slávnostný. Podľa
novely zákona, ktorú pripravilo mi−
nisterstvo školstva a parlament už
aj schváli, ale späť ho vrátil prezi−
dent,  sa polročné vysvedčenia už
vydávať nebudú. Žiaci by mali do−
stať iba odpis vysvedčenia a aj to
iba tí, ktorých rodičia o to požiadajú. 

Učitelia odovzdávajú žiakom 
vysvedčenia s radosťou

Ako sa na túto novelizáciu zákona o
školách pozerajú učitelia nám pove−
dala triedna učiteľka Mgr. M. Ižoldo−
vá: "V prvom rade sa na vysved−
čenia tešili deti. Pre nich by bez
vysvedčenia nebol tento deň ta−
ký slávnostný. Netrpezlivo sa ma
vypytovali "Pani učiteľka, kedy
ich už dostaneme, na ktorej ho−
dine? " A mali veľkú radosť, keď

som im  povedala už konkrétny
čas. Žiaci to majú veľmi veľa, čo
musia zvládnuť, naučiť sa a hlav−
ne v ročníkoch 1−4 chcú byť aj o−
hodnotení. Takto slávnostne to
býva 2 razy do roka a som veľmi
rada, že sme im mohli vysvedče−
nia odovzdať, aby sa potešili nie
len oni, ale aj ich rodičia, ktorí im

v práci pomáhajú. My, učitelia,
sme veľmi radi, že nám počítačo−
vá technika umožňuje vypraco−
vať vysvedčenia na počítači. Nie
je to už taká záťaž pre nás ich vy−
písať a ja osobne, ale myslím si,
že aj ostatné  učiteľky sú rady, že
ich môžeme žiakom odovzdať a
takto ich potešiť."

O radosti detí svedčia ich rozžia−
rené očká a úsmevy, s ktorými be−
žia domov pochváliť sa svojím hod−
notením na vysvedčení rodičom a
svojim blízky. Či budú takto rozžia−
rení žiaci aj počas odovzdávania
budúcich polročných vysvedčení,
rozhodnú poslanci národnej rady,
ktorí schvaľujú novelizáciu zákona o
školách.           −P. GAŠPAROVIČ− 

Pero, šálka, čokoládka...
Predseda Banskobystrického samosprávneho kraja Ing.Vladimír Maňka
(na dolnej fotografii vpravo) sa hneď v druhý pracovný týždeň tohto ro−
ka stretol v banskobystrickej cukrárni Labyrint s novinármi z celého
kraja. Na neformálnom stretnutí čo deklaroval tým, že si hneď na za−
čiatku odložil viazanku, spoločne so svojim novým odborným radcom
Mgr.Patrikom Hermanom (vľavo), známym predovšetkým z obľúbenej
televíznej relácie Lampáreň a hovorcom BBSK Mgr. Petrom Hajnalom (v
strede),  vyzdvihol potrebu užitočnej spolupráce úradu s novinármi.

Patrik Herman
chystá  darčeky
pre novinárov

Posledné polročné vysvedčenie

Za svoju prácu vari každý rád dostane aj odmenu. Pre žiakov sú odmenou za ich sna−
ženie vysvedčenia, ktoré slávnostne dostávajú dva razy do roka. To polročné si žiaci
základných i stredných škôl preberali 28. januára. Najmä žiaci prvého stupňa očaká−
vajú ohodnotenie ich polročnej práce s napätím a nedočkavosťou. Väčšina z nich sa
teší, že ukáže doma vysvedčenie na ktorom sa objavia najmä dobré známky a donesie
okrem toho aj pochvalu triedneho učiteľa či nebodaj riaditeľa školy. 

l Deti z 3.A na II. ZŠ vo Veľkom Krtíši sa na polročné  vysvedčenie
veľmi tešili.
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l JOZEF KOVÁČ, (53 r.),
Želovce, nezamestnaný

"Zdražovanie na začiatku ro−
ka mi prináša problémy, pre−
tože som nezamestnaný a
budem mať zvýšené výdav−
ky. Nebojím sa toho, za tie
roky som si na to zvykol." 

l MIROSLAV SLÚKA, 
(42 r.), V. Krtíš, hasič 

"Ešte som si neprepočítal, o
koľko sa zvýši náš rodinný
rozpočet. Človek sa s tým
musí vyrovnať. Našťastie, s
manželkou pracujeme a pe−
niaze si zadelíme. Keďže
médiá zvyšovanie cien avizo−
vali vlani, nezaskočilo nás to. Postrehol som, že
zdraželi pohonné hmoty, diaľničné nálepky, e−
nergie a s tým ďalšie súvisiace veci." 

l JÁN HLAČOK (50 r.),
Malá Čalomija, strážnik 

"Zistili sme, že potraviny sú
drahšie kvôli zvýšenej DPH.
Tiež benzín išiel hore. Zdra−
žovanie sa nás dotkne, ale
musíme nejako vyžiť, pretože
jazdiť, jesť aj kúriť sa musí
vždy. So zdražovaním na za−
čiatku tohto roka sme počíta−

li, pretože minulý rok sa o tom hovorilo."

l GABRIEL BELA (65 r.),
Veľké Zlievce, dôchodca
"Na zdražovanie som bol
pripravený, pretože som o
tom vedel, že sa to stane.
Nemám zatiaľ prehľad, o
koľko sa zvýši náš rodinný
rozpočet. Manželka pri ná−
kupoch zistila, že potraviny
sú drahšie. Keďže sme s manželkou na dô−
chodku, zvýšenie cien pocítime na výdavkoch." 

l PAVEL KRÁLIK (54 r.),
No.Ves, invalidný dôchodca
"S manželkou sme invalidní
dôchodcovia a zvýšenie cien
sa nás dotkne, ale nezasko−
čilo nás to. Zatiaľ, sme nero−
bili väčšie nákupy, tak ne−
viem posúdiť, o koľko sa zvý−
ši náš rodinný rozpočet."

l MARIAN PAVLOV (33 r.),
Príbelce, nezamestnaný 
"Zdražela nafta aj potraviny.
Sme na to pripravení, lebo
už vieme, že táto vláda iba
všetko zdražuje. No musíme
si pomôcť, ako vieme, a pe−
niaze si rozdeliť."

l ALENA BALGOVÁ (33
r.), Čebovce, živnostníčka
"Nerozmýšľala som nad tým,
o koľko sa zvýši náš rodinný
rozpočet. Dosť ma nahneva−
la cena diaľničných nálepiek,
ktoré veľmi  zdraželi. Vždy
sa snažím rozdeliť si finan−
cie. Ak za niečo musím pla−
tiť viacej, viem, že si nebu−

dem môcť dovoliť kúpiť niečo iné. Zdražovanie
očakávame každý rok a zvykli sme si na to."

l EUGEN (58 r.), V. Krtíš
"Škoda je o tom aj rozprávať.
Zdražovanie ma neprekvapi−
lo, lebo v tomto štáte ma už
nič nemôže prekvapiť. Viem,
že cena benzínu stúpla, zvý−
šia sa ceny za plyn a elektri−
nu. S narastajúcimi cenami
sa musí človek zmieriť, 
nič iné mu neostáva." 

l JÁN RIEVAJ (57 r.),
D.Lom, vodič

"Stúpla cena benzínu, ale,
zatiaľ, som väčšie nákupy
nerobil, neviem to posúdiť.
No čo už, musíme sa s tým
vyrovnať. Budeme musieť
viacej šetriť. Nekalkuloval
som, o koľko sa zvýši rodin−

ný rozpočet. Niekto hovorí, že to nebude o ve−
ľa, ale bude to o dosť viac ako doteraz."

l MICHAL GYŐRGÍK 
(55 r.), V. Krtíš, invalidný

dôchodca
"Máme obavy zo zdražova−
nia. Som na invalidnom dô−
chodku a dostávam iba 300
eur, čo je veľmi málo, preto−
že máme výdavky na kúre−
nie a elektriku. Na živobytie
mi ostáva 20 eur. Snažím sa privyrobiť si, lebo
by sme to finančne neutiahli. Chcel by som sa
zamestnať v Technogyme."  

l JANKA BOHOVICOVÁ
(34 r.), bankový pracov−

ník, Obeckov 
"Nebojím sa zdražovania.
Zatiaľ nás to nezaskočilo, u−
vidíme, čo bude ďalej. Ne−
prepočítavala som, o koľko
budeme mať vyššie výdavky.
Človek je

na to pripravený, lebo ceny sa
neustále zvyšujú." 

l VLADIMÍR SUCHÁR (51 r.), 
M.Kameň, vedúci na píle

"Bojím sa  zdražovania. Pre−
počet som si nerobil. Viem, že
náklady sa podstatne zvýšia.
Budeme musieť šetriť." 

l Mgr. JOZEF DUDÁŠ 
(68 r.), V. Krtíš, dôchodca

"Oproti predchádzajúcemu
roku budeme mať vyššie ná−
klady zhruba od 400 do 500
euro do roka. Zdražovanie je
tu a na tom nič nezmeníme.
Beriem to ako fakt, ktorý ne−
viem vplyvniť. Človek to musí
brať ako realitu, pretože eko−

nomická a hospodárska kríza, ktorá tu je, ide
svetom a dotýka sa aj nás. Dúfam, že regulač−
ný úrad, ktorý existuje na cenotvorbu,splní istú
funkciu, ak ho nezredukujú na niečo iné. Za po−
zornosť stojí jedna výrazná črta. Rozdiely v príj−
moch nízkopostavených ľudí a vysokopostave−
ných rodín sú veľké.  Nožnice sa stále roztvá−
rajú, a preto patríme medzi
štáty EÚ, kde je rozdiel naj−
väčší. Treba to riešiť."

l ANITA ČIŽMÁRIKOVÁ (25
r.), S. Ďarmoty, účtovníčka

"Nebojím sa toho. Za tie roky
som si zvykla. O koľko sa
zvýši rodinný rozpočet, zatiaľ,

neviem."

l DENISA CHLPOŠOVÁ 
(35 r.), V. Krtíš, nezamestnaná
"Človek si na zdražovanie
zvyká, pretože sa opakuje
každoročne. Beriem to ako
samozrejmosť. Žijem na do−
raz, pretože sa starám sama
o dve deti.

Nedokážem na niečom u−
sporiť. Všimla som si, že
zdraželi potraviny." 

l JANA RUŽIČKOVÁ (48
r.), V. Krtíš, kontrolórka

"Na každoročné zdražovanie
som si zvykla. Viem, že zdra−
želi potraviny a benzín. Ces−
tovné nezdraželo."

l JÁN LENDVAI (29 r.), 
Nenince, nezamestnaný
"Nie, nemám obavy zo zdra−
žovania. Prepočet som si
nerobil. Zdraželi potraviny,
benzín, zvýšili sa náklady na
zdravotné poistenie."

lSTANISLAV VARGA (45 r.), pracovník ochrany
"Ako každý rok aj tohto roku, bol som na zdra−
žovanie pripravený. A zvýšenie cien som aj po−
cítil. Človek musí vyjsť finančne z toho, čo má.
Ešte som nerobil kalkuláciu ohľadne výdavkov."
l PETER JAKUBEC (36 r.), Bušince, robotník
"Obávam sa tohtoročného zdražovania. Zatiaľ
neviem, čo všetko zdraželo, pretože som nero−
bil väčšie nákupy. Počul som od ľudí, že stúpla
cena benzínu. Bolo by dobré, aby sa aj platy
zdvihli. Situácia je zlá."   

l ZDENKA ROTHOVÁ (55 r.), 
V. Krtíš, opatrovateľka

"Bojím sa zdražovania. Dnešná doba je zlá. Ce−
ny idú hore, z čoho budeme žiť? Musíme sporiť
a peniaze si zadeliť."      −Text a foto: EDIT − 

ANKETA * ANKETA * ANKETA * ANKETA

V tomto roku nás čaká zvýšenie cien za teplo, vodu a stočné, zvýši sa spotrebná daň na alkohol a cigarety, lieky. V prvé
januárove dni zdražel benzín a nafta, takisto diaľničné nálepky. V obchodoch platíme vyššiu DPH, budú sa meniť aj ceny
lístkov na železniciach. Zdražovanie prichádza z každej strany a život sa stáva drahším. Človek, aby sa zo zdražovania
zbláznil, určite ste si povedali, pri pomyslení na to, čo všetko má v roku 2011 zdražieť.

Opýtali sme sa vás: "Bojíte sa tohtoročného zdražovania? Prepočítali ste si, o koľko sa zvýši váš rodinný rozpočet?"

Zdražovanie nám robí vrásky na čele 
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Ivan Komlóssy: "Robia sa tu al−
koholické orgie. Napijú sa, po−
tom sa bijú. Policajti sem chodia
každú chvíľu. Deti behajú hore
dole, robia neporiadok, trhajú
nám kvety, tapety, vyberajú letá−
ky. Špinia na chodbe. Aj pred
niekoľkými dňami išla suseda
domov a na chodbe boli ľudské
výkaly. To bola tá povestná
kvapka, ktorou pohár trpezlivos−
ti pretiekol a spísali sme petíciu
za to, aby sa už konečne niečo
robilo s tou rodinou. V Kežmar−
ku sa ich chceli zbaviť, dajú ich
sem a starajte sa. Tu sa ale ne−
dá bývať." 

Ja nič, ja muzikant
Samotná, podľa vlastníkov bytov

problémová rodina, však bola vy−
jadrením ich susedov i samotnou
petíciou prekvapená. Ako nám po−
vedal mladý, 32−ročný otec 5−tich
detí, z ktorých najstaršie má 12 ro−
kov, najmladšie niekoľko mesiacov
a ďalšie je na ceste, spolu s man−
želkou sú prekvapení sťažnosťou
susedov. Doteraz vraj vôbec neve−
deli, že by sa na nich niekto sťažo−
val. Veď oni väčšie problémy ako
ostatní obyvatelia nerobia. Deti sú
vraj živé, ale kvôli tomu ich predsa
nebudú priväzovať k posteli. Podľa
nich  problémy robia aj deti z iných
rodín. K niektorým chodia kamaráti
aj z iných vchodov a tí vraj robia o−
veľa väčší hluk a neporiadok.  

Spoločenstvo vlastníkov podniklo
určité kroky, aby sa zlepšila situá−
cia v tomto vchode, ale má zviaza−
né ruky: 
A.Janíček: "Za byt platí nájomné
mesto Kežmarok a oni si to pre−
učtovávajú. Snažili sme sa robiť
nejaké opatrenia, dávali sme
podnety, vlastníci podali  hro−
madné podanie na Mesto V. Kr−
tíš. Odpovedal nám náčelník
MsP, že bude jednotlivých oby−
vateľov vypočúvať, či bola napl−
nená skutková podstata prie−
stupku.  Podnet sme dali aj na
mesto Kežmarok s tým, že sme

ich upozornili na problémy s
touto rodinou písomne. Podľa
posledných informácii z Kežmar−
ku, táto rodina pravdepodobne
neplatí ani teraz a už je súdne
rozhodnutie o ich vysťahovaní."

Túto informáciu potvrdila aj vedú−
ca majetkovoprávneho oddelenia a
správy majetku Mesta Kežmarok
Ing. Agáta Perignáthová: "Táto ro−
dina bola z Kežmarku presťaho−
vaná preto, že boli neplatiči. Iné
sťažnosti na nich neboli. Aj teraz
sú vo fáze keď neplatia a máme
právoplatné rozhodnutie súdu o
ich vysťahovaní. Konkrétny dá−
tum vám však neviem povedať.
O tom, že sú s nimi aj iné prob−
lémy, sme sa dozvedeli až 7.1. z
písomného vyjadrenia, ktoré
sme dostali z V. Krtíša." 

Prihlásiť musia
každého 

Problémy však v tomto bloku ne−
mali iba s touto rodinou. Pred nie−
koľkými rokmi sa sem prisťahovalo
viacero rodín z východu (Košice,
Kežmarok, Stará Ľubovňa) a robili
problémy. Časom sa však tieto ro−
diny prispôsobili, alebo sa presťa−
hovali inam. 

Ako je to s prihlasovaním sa k tr−
valému pobytu, sme sa spýtali a−
sistentky primátora Mgr. Eriky Ľav−
čokvej: "Na trvalý pobyt musíme
prihlásiť všetkých, ktorí o to po−
žiadajú a majú tu nehnuteľnosť,
respektíve majú súhlas majiteľa
nehnuteľnosti, ktorá je určená
na bývanie, v nej  bývať. 
Podľa našich záznamov sa v ro−
ku 2004 prisťahovalo do V. Krtí−
ša okolo 130 obyvateľov z vý−
chodu Išlo o byty, ktoré nepatria
mestu. Ak nejde o mestské byty,
Mesto to komplexne riešiť nemô−
že."   
A.Janíček: "To boli vlastníci by−
tov, ktorí si ich kúpili a keď ne−
platili, mohlo spoločenstvo voči
nim podniknúť určité opatrenia a
vysťahovať ich.  V tomto prípade
nemôžme, robiť veľa. Jedine do−
tknutí vlastníci, ak sa budú sťa−
žovať, v zmysle zákona môžeme
požiadať súd o rozhodnutie pre−

daja bytu, ale musia byť na to
dôvody. Ak ale vlastníci ostáva−
jú v anonymite, my nemáme
podklady na takéto súdne jedna−
nie."

Zbavme sa anonymity
Problémy s anonymitou  má aj

mestská polícia. Často sa stáva, že
niekto telefonicky oznámi priestu−
pok vo svojom okolí, ale keď sa ho
policajti spýtajú na meno− volajúci
zloží telefón . Mgr. E. Ľavčoková:
"MsP môže riešiť rušenie nočné−
ho kľudu, resp. poškodzovanie
majetku, ale iba v tom prípade,
ak sa sťažuje niekto konkrétny a
zavolá v tom čase, kedy sa to
deje." 
Anonymita býva často prekážkou

pri riešení problémov s verejným
poriadkom i ničením súkromného či
obecného majetku. Ak by sme do−
kázali vystúpiť z anonymity a po−
ukázať na neduhy, ktoré nás trápia
a voči ktorým sa anonymne vieme
ohradiť, možno by sme zabránili
viacerým nepríjemnostiam a ško−
dám v našom okolí. 

−P. GAŠPAROVIČ− 

Patrí všetkým, ktorí prispeli a kúpou via−
nočných pohľadníc UNICEF podporili pro−
jekty na pomoc deťom vo svete, a čiastoč−
ne aj našej škole. Predaj sa uskutočnil v
decembri v uliciach mesta, v rodinách, u
priateľov a známych, aj na školských via−
nočných trhoch. Zapojilo sa 36 študentov
gymnázia a spoločnými silami vyzbierali
sumu  420 eur.
Peniažky budú použité na podporu medzi−
národných projektov Unicef a časť príspev−
ku nám ako poďakovanie organizácia da−
rovala na základe zmluvy aj na školské ú−
čely. Tešíme sa, že sme v predvianočnom
čase pomohli dobrej veci a zároveň pod−
porili aj naše školské aktivity.

Ď  A  K  U  J  E  M  E!

−Študenti Gymnázia AHŠ, V. Krtíš−

Manželia boli prekvapení, že
sa na nich susedia sťažujú

Podtatranci rozhodujú o byte v Poiplí

Predseda spoločenstva vlastní−
kov bytov na Lučeneckej 89
Augustín Janíček.

Problémy s neplatičmi a neprispôsobivými obyvateľmi má vari každé
mesto či obec na Slovensku. Riešiť tento problém je zložité a zatiaľ ani
neexistuje jednotný postup. Niektoré riešenia však pociťujú aj obyvate−
lia miest a obcí vzdialených aj niekoľko stoviek kilometrov. Podobne
ako vlastníci bytov na Lučeneckej ul. Správca spoločnosti vlastníkov
bytov Augustín Janíček: "Inkriminovaný byt kúpilo mesto Kežmarok v
roku 2007 a prenajíma ho svojim občanom. S rodinou, ktorá tento byt
obýva v súčasnej dobe, máme veľké problémy. Ostatní vlastníci sa sťa−
žujú na hlučnosť, hádky v dome, že deti pobehujú po schodišti, poško−
dzujú poštové schránky a celkovo znehodnocujú majetok vlastníkov da−
ného domu."   Vlastníci sa snažia udržiavať poriadok, ako hovoria, u−
pozorňujú rodinu na nesprávne chovanie, napomenú deti. Ale tie sú vraj
potom drzé a odpovede, ktorých sa za napomenutie dočkajú, neznesie
ani novinový papier. Miera trpezlivosti však prekročila svoju hranicu. 

Kúpou pohľadnice UNICEF ste pomohli dobrej veci
Aj tieto študentky pomohli
k vyzbieraniu celkovej 
sumy 420 eur.

Problémy sa 
anonymne riešiť nedajú
alebo
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Najkrajšie Vianoce
sú s rodinou  

V krajine neobmedzených mož−
ností sa PhDr. Marcela Lendvaiová
stretáva s hercami, herečkami a re−
žisérmi svetového formátu. No stá−
le má blízko k predstaveniam o−
chotníckych divadiel, v ktorých ke−
dysi sama začínala. Na premiéru o−
chotníkov z Divadla bez groša "Je−
den k desiatim" sa prišla pozrieť
vlani v decembri, kde sme ju
zhliadli v publiku vo veľkokrtíšskom
kultúrnom dome spolu s jej ma−
mou. Marcela trávi zimu na Sloven−
sku. Vlani, po roku a siedmych me−
siacoch,  vycestovala zo slnečnej
Kalifornie na Slovensko do Veľké−
ho Krtíša. Prišla domov stráviť via−
nočné sviatky v kruhu rodiny a zná−
mych. Keď odlietala z Los Angeles
bolo tam 28 oC a v Krtíši ju čakala
pravá slovenská zima s mrazmi. 

Rozprávala sa 
s Davidom Hasselhoffom 

aj Pamelou Anderson
Rok 2010 bol pre Marcelu ú−

spešný. Mala menšiu rolu v CSI
Miami, v Love Bites, v Luck a v i−

ných amerických seriáloch. K úlo−
hám sa dostala klasickým kastingo−
vým výberom. "V Hollywoode je
celý systém veľmi zabehnutý.
Vhupla som doňho najprv sama
a neskôr cez môjho agenta", vy−
svetľuje Marcela, ktorá vlani stretla
veľa zaujímavých ľudí, napr.: Dusti−
na Hoffmana, Davida Hasselhoffa,
Pamelu Anderson a režiséra Olive−
ra Stona.  

Bude sa prihovárať 
poslucháčom 

internetového rádia
Vlani trávila Marcela väčšinu ča−

su v USA, pretože všetky jej dovo−
lenky skončili v Las Vegas alebo v
Kalifornii. "Kalifornia je taká rázo−
vitá krajina, že človek nemusí ces−
tovať ďaleko ani za oceánom, ani
za horami, či púšťou. Dokonca si
úplne vystačím so samotným Los
Angeles". Tento rok bude pre Mar−
celu nabitý prácou v rádiu a dokon−
čením knihy, ktorú píše. "Zakladate−
lia Radia Slovakia USA v súčas−
nosti rozbiehajú toto internetové
rádio z New Yorku, v ktorom mám
mať vlastnú talkshow s názvom
Hollywood Talkshow Marcely Len−
dvaiovej. Už na tom pilne pracu−
jem a teším sa na prácu na tomto
úžasnom projekte. Tiež sa chcem
vrátiť do hollywoodskych divadiel,
a zároveň aj pred kameru, keďže
filmové herectvo je moja domé−
na."

V “meste anjelov” stretáva
ľudských anjelov

A čo našu nádejnú mladú he−
rečku v minulom roku najviac pote−
šilo, či zarmútilo? "Potešilo ma, že
som stretla mnoho nových ľud−
ských anjelov v "meste anjelov".
Tiež som sa posunula v priesku−
me na moju knihu, ktorú chcem
v tomto roku dopísať a vydať.
To, čo ma zarmucuje, tým vás
nechcem zaťažovať, veď aj tak
sa z toho určite skôr či neskôr
vykľuje niečo pozitívne. Vždy je
u mňa zármutok nakoniec vlast−
ne požehnaním. V roku 2011 pra−
jem všetkým čitateľom Pokroku
jasnosť v myšlienkach, odhodla−
nie a odvahu, vedomie, že si za−
slúžite všetko, čo len pre vás
vesmír má v náručí, lásku, svet−
lo, zdravie a schopnosť vedieť,
že aj pád na "ústa" je pohybom
smerom vpred.”

− EDIT − 

l Naša rodáčka Marcelka 
v Comedy Central v Sony
štúdiach na súkromnej

párty Davida Hasselhoffa, 
na fotke s Jerrym Springerom

l V Los Angeles s Jankom Gor−
duličom, známym “poštárom”
z relácie Pošta pre Teba a so
Silviou Šuvadovou

l M.Lendvaiová s legendárnym režisérom Oliverom Stoneom
a Britským hercom Gary Stretchom na súkromnej premiére Wall Stre−
et 2 vo Fox štúdiach.

l Marcela sa prechádzala sa aj po červenom koberci v Hollywoode,
po ktorom na akcii kráčali hviezdy ako David Hasselhoff, Pamela
Anderson či Hulk Hogan...

Keď sme pred niekoľkými mesiacmi písali o PhDr. Marcele Lendvaiovej, bývalej letuške arabských Emirates
v Dubaji, ukončili sme rozhovor s tým, že o vtedajšej študentke herectva v Hollywoode ešte určite budeme
počuť. Ako vyplýva z nasledovných riadkov je to tak, pretože:

Ambiciózna Marcela si zahrala s D. Hoffmanom, 
píše knihu a bude mať vlastnú talkshow

Pred príchodom do Ameriky sedem rokov žila a pracovala PhDr.
Marcela Lendvaiová z Veľkého Krtíša v Dubaji ako letuška. Nám,
zvyknutým na "malo−veľkokrtíšske" podmienky, by sa zdalo, že už
len denno−denné lietanie z Dubaja do rôznych končín sveta musí byť
úžasne zaujímavé a možno by sme to nemenili za nič na svete. Mar−
cela Lendvaiová však odchod z  arabských EMIRATES aerolínií  na−
zvala "vykročením zo stereotypu" a vybrala sa na hereckú kariéru.
Má doktorát zo psychológie a sociálnej práce, ukončila školu filmo−
vého herectva na Newyorskej filmovej akadémii v Hollywoode, na−
krútila niekoľko krátkych filmov, hudobných videí a reklám. Vzdela−
nie si doplnila aj v štúdiu Margie Haber, kde študoval aj Brad Pitt. Za−
hrala si v novom filme HBO Luck po boku Dustina Hoffmana, či v CSI
Miami. 
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"Myslíme na mŕtvych
a želáme si, aby žili... 

Zomrel len ten, na koho 
sme zabudli... 

Na ľudí, ktorí rozdávali 
lásku, sa nezabúda."

Jedným z najvýznamnej−
ších snažení je úsilie o
spravodlivosť. Za jedno z
najzákladnejších práv člo−
veka považujeme slobodu.
Nie vždy bola sloboda sa−
mozrejmosťou, tak ako to
chápeme dnes. Medzi najtra−

gickejšie obdobia histórie za−
raďujeme udalosti, kedy člo−

vek musel brániť slobodu a
spravodlivosť so zbraňou v ruke.

Jedným z takýchto období je aj 2.
svetová vojna.
Pod minulosťou zvyčajne chápeme
to, čo je za nami. Neznamená to

však, že dejinné udalosti sa odkla−
dajú do zabudnutia, pretože prí−
tomnosť súvisí s minulosťou. Histó−
ria je našou súčasťou, pretože aj
my raz vstúpime do histórie. 
Jednou z najvýznamnejších uda−
lostí dejín Modrého Kameňa je je−
ho oslobodenie sovietskou a ru−
munskou armádou 6. januára
1945. Tento rok sme si pripome−
nuli 66. výročie.  Naše mesto oslo−
bodili vojaci 53. armády II. ukrajin−
ského frontu, ktorá bola vedená
generálporučíkom Managerovom a
vojaci I. rumunskej armády, ktorým
velil zborový generál V. Atanasiu.
Táto udalosť má osobitné miesto v
dejinách nášho mesta a predsta−
vuje hrdinský zápas za ideály slo−
body a demokracie. Ani si to ne−
uvedomujeme, že na miestach,
kde sa pohybujeme zomierali ľu−

dia. Pri oslobodzovaní Modrého
Kameňa padlo 68 sovietskych a
106 rumunských vojakov. Nie
všetci obyvatelia sa dožili oslobo−
denia − zahynuli v SNP, v koncen−
tračných táboroch, ale aj priamo
pri oslobodzovaní Modrého Kame−
ňa.

Dnes je pre nás povinnosťou a
cťou pripomenúť si pamiatku tých,
ktorí sa aj napriek nepriaznivým
podmienkam dokázali vzoprieť zlu,
podstúpiť utrpenie aj zomierať. Ďa−
kujeme im, že obetovali to najcen−
nejšie, čo človek má − vlastný život
a prispeli k porážke fašizmu. Je
dôležité pripomínať si tieto udalos−
ti, aby sa už nikdy také hrozné ľud−
ské utrpenie neopakovalo. 

−Mgr. VERONIKA DOBROVÁ−

Vystrihnite kupón s číslom dieťaťa, ktoré si získalo vaše sympatie a po−
šlite na adresu redakcie. V prípade, že pošlete viacej kupónov, stačí ich
nalepiť na jeden papier a poslať v obálke poštou alebo doniesť osobne
v obálke (ušetríte na poštovnom). O malých víťazoch rozhodnete vy,
svojimi hlasmi, teda počtom zaslaných kupónov. Prvé tri deti v obidvoch
kategóriach, ktorým zašlete najviac kupónov, získajú od redakcie pekné
darčeky. 

Milí čitatelia, posielajte kupóny svojim ratolestiam v súťaži Detská tvár Pokroku. 
Staršie čísla novín s kupónmi vášho dieťatka si môžete kúpiť v redakcii po 0,25 eur.  

DETSKÁ   TVÁR   POKROKU 
Ahojte, všetci čitatelia Pokroku! Volám sa Zuzanka

Györgyová a rada sa vám predstavím. Bývam vo Veľ−
kom Krtíši a mám jeden rôčik. Som taký malý hladoš a najviac mi chutí ma−
minkine mliečko. Už som začala chodiť, takže všetko skúmam a všetko mi
zavadzia. Rada sa tiež čľapkám vo vodičke. Zaujímajú ma psíkovia, ktorí
pekne brešú a mne sa to páči. Vždy mi, ale utečú a to ma nazlostí. Nie−
kedy zlostím aj moju maminu, starkú a ocina, ktorí ma i tak veľmi ľúbia.  

ZUZANKA 
GYÖRGYOVÁ

DIE�A POKROKU 

È. 30

Veková kategória: 0 − 3 rokov   

“Výrub a orezávky v tejto časti
mesta sa robili aj na základe
podnetov od obyvateľov, ktorí o
to žiadali. Vyrúbané stromy boli
posudzované z hľadiska zdra−
votného stavu, habituálnej kva−
lity, ako i z hľadiska bezpečnos−
ti. Na všetky výruby bolo vyda−
né aj rozhodnutie Obvodného
úradu životného prostredia vo
V.Krtíši. Vytypované tu boli aj
dreviny, ktoré v ďalších návr−
hoch sú rešpektované, zacho−
vané, ošetrené a ponechané na
stanovisku. 
Orezávky sa robili aj na Ul. Že−
lezničnej, P.O. Hviezdoslava
ako aj na Ul. B. Němcovej,” − in−
formovala Mgr. E.Ľavčoková, asis−
tentka primátora V.Krtíša.

Na Štefánikovej je menej stromov

Centrum mesta 
odstránením stromov

mení tvár

Modrokamenčania si pripomenuli  
66.výročie oslobodenia ich mesta 

Výrub sa robil
aj na podnet

občanov


